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Két sárga cédulát tett az íróasztalra
szemrevételezésre. Kis idõ múlva si-
került megfejteni a rejtvényújságok-
ban megszokott �Mi a különbség?�
címû játék módjára, hogy míg az
1999-es választási meghívó és szava-
zólap azonos dátumokkal szerepelte-
ti a választás napját és a vasúti in-
gyenjegy érvényességét, addig a
mostanin a vasútnak szóló igazolás
2002. 01. 11-re szól, a választási gyû-
lés idõpontja pedig 2003. január 11-
ike.

� Hát megengedhetõ az ilyesmi? �
kérdezi. � Megtévesztette az embere-
ket, emiatt már sokan el sem jöttek
választani.

Aztán sorolja a többi �tévedést�,
melyek közül egyet sem nevez csalás-
nak. Ezt a szót csak akkor használja,
mikor azt kérdi:

Nem fogunk sarat dobálni
Az országos sajtóból értesülhettünk róla, hogy viharos körülmények
között zajlott nemrég az Országos Cigány Önkormányzati  választás.
Volt ott két szarvasi elektor is, a Szarvasi Cigány Kisebbségi Önkor-
mányzat elnöke Pusztai József � az elõzõ ciklusban az OCÖ tagja is �
és Kasuba József a helyi kisebbségi vezetõség tagja. Õ adott hírt szem-
tanúként lapunknak a budapesten történtekrõl  � három nap múlva
is eléggé felindultan.

� Ha leül négy emberrel kártyázni és
észreveszi, hogy ketten vagy mind a
hárman csalnak, mit csinál?

A hal horogra akadt, a válasz ez volt:
Természetesen otthagyom õket.

No hát azért hagytuk mi is ott az egé-
szet Farkas Flóriánnal együtt még a sza-
vazás elõtt. Ami persze nem szép do-
log, de megérthetõ. Pusztai Józsi is én
is a Lungo Drom tagjai vagyunk már
régóta, és mi azt mondjuk, hogy mind-
egy milyen kormány van hatalmon, ne-
künk együtt kell mûködnünk az adott
kormánnyal a cigányság érdekében.

� Arra készültek, hogy a Lungo
Drom fog nyerni?

� Nagyon felkészült a választásra a
Lungo Drom, de ez nem azt jelenti, hogy
mindenáron, hogy ne tudtuk volna elfo-
gadni ha a másik tömörülés kerül több-
ségbe. De nem ilyen körülmények között.

� A sajtóban többen úgy nyilat-
koztak, ez a választás lejáratta a ci-
gányságot. Ön hogy� éli meg ezt?

� Szomorú vagyok azért, amit lát-
tam. Nyolc éve dolgozom becsülettel
a helyi cigány önkormányzatban és
azt mondom,  nem szabadna ilyet csi-
nálni.

� Elvileg mindkét cigány szerve-
zetnek ugyanaz a feladata: a cigány-
ság segítése. Akkor hogyan lehet,
hogy ilyen komoly ellentét van köz-
tük?

� A cigányság nem saját magától
osztódott két csoportra. A politika és
a hatalom osztotta meg az ország cigá-
nyait. Sajnos a fiatalok is látták ezt
ami szombaton történt, úgymond ta-
nultak és úgy vettem észre némelyi-
küknek már el is ment a kedve a kép-
viselõi munkától. Engem is kérdez-
tek már, hogy mért csinálom, ne
foyltassam. De az az igazság, hogy
sok rendes embernek tudtunk segíte-
ni a nyolc év alatt, akár a tanulás fel-
tételeit megteremteni, akár a szociális
helyzetén javítani.

Folytatás a 2. oldalon

A megyei összmûvészeti gálán
azok az amatõr mûvészeti cso-
portok és szólisták vehettek részt,
akiket a korábban megrendezett
kistérségi rendezvények alapján a
zsüri arra érdemesnek ítélt. A
2002. november 08-án, Szarva-
son megtartott kistérségi vetélke-
dõ eredményei alapján a követke-
zõk kaptak meghívást a megyei
gálára: vers kategóriában
Demcsák Andrásné (Békésszent-
andrás, Nyugdíjasok Szociális és
Kulturális egyesülete), Lipták Bar-
bara (BMKT Székely Mihály Szak-
középiskola és Szakképzõ Inté-
zet.) Komolyzene kategóriában a

Január 22-e a Magyar Kultúra Napja � ebbõl az alkalomból,
az ország többi megyéjéhez hasonlóan itt Békés megyében
is jeles ünnepség-sorozatot szerveztek. A sorozat nyitóese-
ménye a �Szülõföldünk Békés Megye Összmûvészeti Fesz-
tivál� megyei gálamûsora volt, melyet január 18-án tartot-
tak Békéscsabán. Két helyszínen is zajlottak az események:
az Ifjúsági Házban, illetve a Csaba Centerben.

Szarvasiak a megyei gálán

Szarvasi Kamarazenekar, vala-
mint Molnár Mónika (Tessedik
Sámuel Fõiskola Pedagógiai Fõis-
kolai Kar). Kórus kategóriában: a
TSF Pedagógiai Fõiskolai Kar és a
Mezõgazdasági, Víz- és Környezet-
gazdálkodási Kar Vegyeskórusa,
valamint a TSF Pedagógiai Fõisko-
lai Kar Nõi Kara. Mozgásmûvé-
szet kategóriában a Latino Girls
(BMKT Székely Mihály Szakkö-
zépiskola és Szakképzõ Intézet).

A január 18-i megyei gálamûsor
keretében elõször a Szarvasi Ka-
marazenekar lépett az Ifjúsági
Ház színpadára. A zenekarban
ezalkalommal az állandó tagok

mellett a Chován Kálmán Mûvé-
szeti Alapiskola ütõs tanszakának
növendékei is felléptek. Vas Ist-
vánt, a Kamarazenekar koncert-
mesterét kértük egy rövid beszá-
molóra a gálával kapcsolatban.

� Mivel ez a rendezvény gála-
mûsor volt, itt tehát már nem ver-
senyeztünk egymással. Ezzel
együtt természetesen mindenki
igyekezett tudása legjavát nyújta-
ni, s ezt díjazta is a közönség. Na-
gyon sokan voltak kíváncsiak a
fellépõkre, gyakorlatilag teltház
volt.

� Önök milyen mûveket adtak
elõ?

� A Kamarazenekar két külön-
bözõ stílusú mûvet mutatott be:
Gluck G-dúr Simphóniáját három
tételben, valamint egy kortárs ze-
neszerzõ, Hamar Zsolt Három
mese címû alkotását.

� A Szarvasi Kamarazenekar-
ral gyakran találkozhatunk a
különbözõ városi rendezvénye-
ken.

� Minden esztendõben augusz-
tus 20-án koncertet adunk a
Bolza-kastély parkjában, de nem-
csak Szarvason, hanem a környe-
zõ települések rendezvényein is
gyakran fellépünk. Legutóbb a Fõ
téri Általános Iskola dísztermé-
ben találkozhatott velünk a kö-
zönség az Advent elsõ vasárnap-
ján, december 08-án megtartott
koncerten. Fellépéseinken rend-
szeresen részt vesznek vendég-
mûvészek is, elsõsorban olya-
nok, akiknek mûvészi pályája
Szarvasról indult el.                     L.J.

December 18-án rendezte a
Humán Fejlesztõ és Információs
Központ a kétévenként ismétlõ-
dõ országos Arany Balladamon-
dó Verseny Békés megyei döntõ-
jét. Az érdeklõdésre jellemzõ,
hogy az eredetileg meghirdetett
helyszínt át kellett helyezni a
Megyei Könyvtárba, mert csak
itt fért el a közel 30 fõs mezõny.
A megyei versenyen egy kötele-
zõ és egy szabadon választott
Arany-balladát kellett elmonda-
niuk a résztvevõknek.

Az elsõ fordulóban a �jobbik�
versüket mondhatták el a ver-
senyzõk, ezzel juthattak a má-
sodik fordulóba. Érezhetõen két
részre szakadt a mezõny, sõt az
elsõ forduló után úgy tûnt, hogy
megvannak a gyõztesek, hiszen
négyen emelkedtek ki versmon-
dásukkal. A második forduló
azonban alaposan �szétzilálta�

Lengyel Tünde döntõben
az elsõ forduló sorrendjét: az
élen állók nem tudták megismé-
telni elsõ fordulóbeli remek tel-
jesítményüket, így az egyenlete-
sebb teljesítményt nyújtók vé-
geztek az élen, sõt az egyik to-
vábbjutó a hetedik helyrõl �ug-
rott� a továbbjutó helyre.

A versenykiírás értelmében
két-két versenyzõ juthatott az
országos döntõbe: kettõ Békés
megye, kettõ Békéscsaba me-
gyei jogú város képviseletében.
A Hodu József színmûvész ve-
zette zsûri ítélete: Békés megyét
� egy mezõberényi gimnazista
társaságában � Lengyel Tünde, a
szarvasi Vajda Péter Gimnázi-
um tanulója (tanára dr. Kutas
Ferenc) képviseli a február 28-
án, Nagykõrösön kezdõdõ or-
szágos döntõben. Tünde ezzel
megismételte két évvel ezelõtti
teljesítményét.

Árvíztõl nem kell tartanunk er-
refelé mostanában még akkor
sem, ha egy gyors felmelegedés
hatására hirtelen olvadna el az év
elején lehullott hó, válaszolta la-
punk kérdésére  Megyeri Mihály a
Körös-vidéki Vízügyi Igazgatóság
Szarvasi Szakaszmérnökségének
vezetõje. Mint elmondta, a Felsõ
Tiszán problémákat okozó jégtor-
lódásnak a Körösökre nincsen ha-
tása. Bár a Hármas Körösön is
vannak úgynevezett beállt, jeges
szakaszok, ezek egyelõre nem je-
lentenek gondot. A Körösökön je-
lenleg apadást tapasztalnak, de

Bajnok
billentyûzsonglõrök

Világbajnokságra mennek a vajdás lányok. Vagyis mennének.
Reméljük, hogy mehetnek, összegyûlik rá a pénz. De errõl majd
késõbb. Elõbb örvendjünk a Vajda Péter Gimnázium gépíró, szö-
vegszerkesztõ csapatával és felkészítõ tanárukkal Tóthné Jansik Er-
zsébettel együtt annak a hírnek, mely a novemberben megrende-
zett országos bajnokság eredményét tudatta.

Nagrand Tünde szövegszerkesztési bajnok lett, magyar nyelvû gép-
írásból negyedik, angol nyelvû gépírásból második helyezést ért el. Õ
ugyan már fõiskolai hallgató, de a gimázium színeiben versenyzett.
Úgy mint Csipai Melinda, aki bár a békésszentandrási vízmûnél dolgo-
zik, de szintén volt iskolája csapatában indult, az országos bajnoksá-
gon magyar nyelvû gépírásban a nyolcadik helyet szerezte meg. A szar-
vasi iskola diákjai hozták el a szövegszerkesztés 4. helyezését Szvák
Nóra jóvoltából és a 6. helyezést Giricz Éva eredményes szereplésének
köszönhetõen. Mindketten a gimnázium ügyintézõ-titkári szakára
járnak, Éva 12., Nóra 13. évfolyamos.         Folytatás az 5. oldalon

Napi egy centiméter
ha enyhébbre fordul az idõjárás
várható árhullám levonulása.

A Holt Körös vízszintje napon-
ta egy centiméterrel emelkedik,
ami arra utal, hogy fokozatosan
olvad a környéken a hó. A földnek
szüksége is van a most hóban tá-
rolt csapadékra, mivel épp a hó-
esés elõtt engedett ki a fagyott ta-
laj, van esély rá, hogy csendben
beszivárog a talajba. A hirtelen ol-
vadás és esetleges további csapa-
dék viszont könnyen újra belvi-
zet okozhat, ezért fontos, hogy az
elvezetõ csatornák átjárhatók le-
gyenek.                                          K.Zs.

A Szarvasi Kamarazenekar tavaly augusztusi koncertjén


